

## 香港康復計劃方案

### Hong Kong Rehabilitation Programme Plan

政府在二零一七年委託康復諮詢委員會籌劃「香港康復計劃方案」（《方案》），好讓康復服務與時並進。

《方案》透過香港理工大學康復治療科學系主導的顧問團隊分三個階段進行諮詢，分別是「訂定範疇」、「制訂建議」和「建立共識」階段。

扶康會作為其中一個為殘疾人士提供服務的機構，對《方案》十分關注及重視，更成立工作小組密切跟進，並收集職員、家長及服務使用者等不同持份者的意見，於過去「訂定範疇」及「制訂建議」階段，除透過工作小組成員於諮詢會上表達相關意見外，並撰寫意見書，提交予政府考慮。如欲參閱扶康會所提交的意見書，可以登入以下連結：<https://bit.ly/2TI21Xb>。

為增加服務使用者對《方案》的了解，工作小組於第二階段更自制「簡易圖文版」幫助本會殘疾人士了解《方案》的檢討內容，讓他們更易於掌握，從而表達意見。

與此同時，第三階段 - 「建立共識」的諮詢亦於 2020 年 1 月底結束，本會亦收集意見，並提交建議書，期望獲政府採納。

In 2017 the Government tasked the Rehabilitation Advisory Committee with formulating a Hong Kong Rehabilitation Programme Plan (“the Plan”), designed to ensure that rehabilitation services keep abreast with the times.

A consultation team led by the Department of Rehabilitation of The Hong Kong Polytechnic University was commissioned to conduct consultations. There are three stages of public engagement, namely the Scoping Stage, Formulation of Recommendations Stage and Consensus Building Stage.

As an organization dedicated to providing service for persons with disabilities, the Society attaches great attention to this Plan. A working team has been established to follow up on progress and collect the views of various stakeholders, including our staff, service users and their parents. During the Scoping and Formulation of Recommendations stages, in addition to expressing their views at a consultation forum, our team members also drafted a submission to the Government. This submission can be viewed at: <https://bit.ly/2TI21Xb>.

The working team also published a simplified graphical version of the Plan during the second stage to facilitate service users' understanding of the Plan and to encourage them to express their opinions.

In the meantime the third stage of the consultation, “Consensus Building Stage” has come to an end in late January 2020, and we drafted a proposal and seek feedbacks from various parties. It is hoped that the submission coming out of this will be adopted in full by the government.